
Algemene Beschouwingen Begroting 2015 en Meerjaren begroting 2016-

2018 

Geacht college, mede raadsleden, aanwezigen op de tribune en luisteraars 

thuis. 

Als eerste willen wij het college en de ambtelijke organisatie complimenteren 

met de voorliggende begroting nieuwe stijl, welke veel extra werk met zich 

heeft meegebracht. Ook het CDA laat er geen gras over groeien aan het begin 

van deze raadsperiode. Het verkregen vertrouwen van de burger, een zetel 

winst en veel vernieuwing in onze fractie geeft ons de energie om de 

komende vier jaar onze plannen zoveel mogelijk waar te maken. 

Het CDA is een partij van de gemeenschap, van de verenigingen, van mensen die samen dingen oppakken en 

organiseren. Vandaar ook onze verkiezingsslogan: “Samen de schouders eronder”. Hierop inhakend hebben wij 

onze algemene beschouwing ingedeeld in een viertal thema’s. Participatie, Werk, Zorg en Wonen. Tevens onze 

speerpunten voor deze raadsperiode. 

Participatie 

In paragraaf B kapitaalgoederen wordt gesteld dat onze burgers betrokken worden bij het groenonderhoud. Dit 

zou in 2015 al een besparing van € 45.000 op moeten leveren. Wij  vinden dit een goede insteek, maar zijn wel 

van mening dat dit proces goed gevolgd moet worden. Daarnaast betekent participatie hierbij ook loslaten 

door het college.  Het creëren van draagvlak en onze burgers serieus nemen zijn voorwaarden voor een 

succesvol resultaat. Graag horen we van het college hoe zij deze burgerparticipatie aan wil pakken. * 

 

Verder wil het college conform programma 2.4 Blijvend voorzien ook € 15.000 bezuinigen op het onderhoud 

van de begraafplaatsen. Bij navraag blijkt dat dit bereikt moet worden door het vervangen van de paadjes door 

gras. Het CDA is van mening dat dit de toegankelijkheid van de begraafplaats, voor vooral ouderen en 

mindervalide burgers, niet ten goede komt en dus niet opweegt tegen de besparing die hiermee gerealiseerd 

wordt.* Hoe kijkt het college hier tegenaan? 

Hierop aansluitend wordt in programma 5.3 wonen en leefomgeving voorgesteld om de trottoirs niet langer 

meer machinaal te borstelen. Wij snappen de gedachtegang van het college richting participatie, maar vinden 

dat dit haaks staat op de ambitie van het college om het groenste dorp van Nederland te zijn en dit wellicht 

zelfs internationaal uit te dragen. Of het college moet groen op een hele andere wijze zien namelijk trottoirs 

die groen zien van het onkruid. Het CDA is van mening dat de participatie kleinschaliger en op plekken waar 

hier mogelijkheden voor zijn gestimuleerd kan en moet worden. Samenvattend: Groenonderhoud is geen 

kerntaak van de gemeente, dus zeggen wij hier volmondig “ja” tegen. Wat betreft het onderhoud van de 

begraafplaatsen en machinaal borstelen van de trottoirs zegt het CDA; “laten we daar geen gras over groeien”. 

Tenslotte de herinrichting van de Past. Vranckenlaan. Wij willen het college meegeven, dat wij van mening zijn, 

dat de raad vanaf het begin van dit project hierbij betrokken dient te zijn. Gelet op het project Heerstraat-

Kesselseweg, hoopt het CDA dat hieruit  de nodige lessen zijn geleerd. Hoe kijken de overige fracties hier tegen 

aan? 

Werk 

In het kader van ons speerpunt werk willen we het college ten eerste meegeven dat wij ervoor pleiten om de 

regionale samenwerking op diverse vlakken verder te stimuleren. Zoals bijvoorbeeld gebeurd is samen met 

BsgW. Middels efficiency kunnen zo de, onder paragraaf D genoemde kosten van de bedrijfsvoering, verder 

worden teruggedrongen. Waarbij wel rekening gehouden moet worden dat dit niet te zeer ten koste gaat van 

het niveau aan dienstverlening. 

Verder is het CDA voorstander van een optimaal ondernemersklimaat binnen onze gemeente. Wij vinden het 

goed om te zien dat hier door het college hard aan gewerkt wordt, zoals te lezen valt in paragraaf F uitbreiding 

bedrijventerrein Roversheide. Wel baart het ons zorgen dat er in onze gemeente al geruime tijd bedrijfspanden 

leeg staan. Wij missen in de voorliggende begroting maatregelen om deze problematiek aan te pakken en 

zouden daarom graag de mening hierin van het college horen. 



In paragraaf G lokale heffingen zien wij dat het college in 2015 en 2016 voornemens is de toeristenbelasting 

gelijk te laten en  een verhoging toe te passen in 2017. Alhoewel het CDA in het verleden gestemd heeft  voor 

een vast bedrag aan toeristenbelasting zijn wij door voortschrijdend inzicht tot de conclusie gekomen dat het 

huidige stelsel, bij verdere indexering, onevenredig zwaar weegt voor ondernemers met een laag 

overnachtingtarief in onze gemeente. Wij vragen het college het eerdere voorstel hierover opnieuw in te 

brengen vóór 2017. 

Tenslotte vinden we dat de aanleg van de recreatieve fietsroute Keulseweg, die in programma 5.3 wonen en 

leefomgeving wordt beschreven in deze tijden van bezuinigen ook heel anders, en meer sober, vormgegeven 

zou kunnen worden. Bijvoorbeeld door enkel het plaatsen van borden en het kleuren van het fietsgedeelte van 

het wegdek. Een kostenpost van € 630.000 voor 2km fietspad vinden wij dan ook veel te hoog. Daarom willen 

wij dit onderwerp kaderstellend bespreken. * Hoe kijken de overige fracties hier tegen aan? 

Zorg 

In 2015 komt er in het kader van de drie decentralisaties veel op ons af. De effecten hiervan zijn door het 

college opgenomen in programma 2.1 t/m 2.3. Bij de vaststelling van de beleidsstukken rondom het sociaal 

domein van 6 oktober jongstleden, uitte de CDA fractie uitdrukkelijk haar zorgen m.b.t. de kosten ervan vanaf 

2015. Het doet ons dan ook deugd om in de voorliggende begroting positieve intenties terug te lezen. Zoals 

meer efficiency en bereidheid hiertoe te investeren. 

  

Wat betreft de risico’s. Een tweetal quotes uit de begroting: 

1. Door de nieuwe manier van werken, en het dus ontbreken van ervaringscijfers, is er voor de decentralisatie 

van AWBZ en jeugdzorg geen inschatting van risico’s gemaakt. 

2. M.b.t. de WMO HH lopen we vanaf 2016 een risico omdat er nog geen informatie over het budget voor 

Beesel vanaf 2016 voorligt. 

Al met al verwacht men vanaf 2017 een mogelijk risico m.b.t. de reserve “Open einde regelingen Sociaal 

Domein”. Hierin zijn echter niet de hiervoor genoemde risico’s meegenomen. Terwijl door de recente 

informatie, denk aan het objectief verdeelmodel en de situatie omtrent de WAA, deze risico’s al beangstigend 

dichtbij komen. 

 

Op het gebied van de WMO stemt het ons tevreden dat de eerste effecten van efficiency en aanpak 

zorgaanbieders al resultaat heeft gehad. Ook de voorgestelde communicatiecampagne juichen we toe. Waarbij 

wij van mening zijn dat zorg op maat en de kwaliteit van zorg niet ter discussie moeten staan. Wanneer deze 

uitgangspunten zullen zorgen voor een tekort op deze post dan staan wij ervoor dat dit gezocht moet worden 

in een structurele oplossing binnen de komende begrotingen. Het CDA is bereid om hierin haar 

verantwoordelijkheid te nemen. 

 

Op het gebied van de participatiewet hebben wij als CDA vooral grote zorgen over onze deelname in de 

Gemeenschappelijke Regeling (GR) inzake de WAA. Zoals ons reeds duidelijk gemaakt is, zullen er de komende 

jaren oplopende tekorten te verwachten zijn vanuit deze GR. Wij achten het van belang dat we verder met 

onze GR partners in overleg moeten, om samen met de WAA hier structureel een oplossing voor te vinden. 

 

Wonen 

In het kader van ons speerpunt wonen, wil het CDA nogmaals het college feliciteren met de vaststelling van het 

bestemmingsplan Oppe Brik welke in programma 3 ruimtelijke ordening benoemd wordt. Dit is een 

vooruitstrevend project wat veel kansen biedt voor onze gemeente. Denk aan duurzaamheid en groen. Wel 

willen we enkele kritische kanttekeningen plaatsen. Zoals bekend is het college nog altijd in overleg met SOML 

over een eventuele onderwijsbestemming van het industriële erfgoed. Wij hopen dat er op korte termijn 

duidelijkheid is of het college en SOML er samen uit kunnen komen. Mocht het  zo zijn dat er niet gekozen 

wordt om SOML te huisvesten in de oude greswarenfabriek, dan willen wij het college wel meegeven dat het 

behoud van dit industrieel erfgoed niet ten koste van alles moet gaan. Ook vinden wij het verplaatsen van de 

schoorsteen, bij sloop van de fabriek, niet meer relevant. En vragen het college daarom te wachten met 

verplaatsing, totdat er zekerheid is over de bestemming van de fabriek. * 

 



Wat betreft de speelvoorzieningen,  die verdwijnen door de realisatie van project Oppe Brik, vragen we het 

college er wel voldoende bij stil te staan waar deze voorzieningen herplaatst worden. E en centrumlocatie is, 

wat ons betreft hierbij een must, waardoor dan tevens sociale controle geborgd is. 

Wat betreft de leefbaarheid in onze dorpskernen, ziet het CDA de aanstaande sluiting van de kerk in Offenbeek 

met lede ogen aan. Deze zal in 2015 aan de eredienst onttrokken worden. Onze huidige generatie burgers 

heeft een grote rol gespeeld bij de realisatie ervan. We realiseren ons dat  de gemeente geen kerntaak in deze 

heeft, maar verwachten wel een verbindende rol. Door samen te werken met alle betrokken partijen kan een 

eventueel proces van herbestemming iets moois opleveren. In de uitwerking van mogelijke scenario’s is het 

behoud van de kerktoren, een herkenningspunt in de wijde omtrek, ons als CDA ook iets waard. Waarbij 

creativiteit en flexibiliteit kernwoorden zijn.  

In programma 4 Toerisme en recreatie zien wij dat voor 2015 wederom  Olympia’s Tour in de begroting staat. 

In de financiële positie is hiervoor  € 40.000 onttrokken aan de investeringsreserve. Inzake Olympia' s Tour is 

jarenlang de suggestie gewekt dat de garantstelling slechts beperkt aangesproken zou worden. Na 

herhaaldelijke navraag is hier duidelijkheid over. De verwachtte sponsoropbrengsten zijn schijnbaar niet 

gehaald, waardoor de volledige garantstelling aangesproken is. De kosten voor de gemeente zijn zelfs 

gemiddeld € 20.000 hoger geweest dan de garantstelling. De ontstane situatie van een wellicht aankomend 

faillissement bij de stichting geeft ons de mogelijkheid om hiervoor in 2015 vanaf te stappen. Wat het CDA 

betreft is sportstimulering en een bruisende markt zeker waardevol. E chter, het ondersteunen van een 

topsportevenement slaan we voorlopig eventjes over. E en bruisende markt is ons zeker iets waard, maar zoek 

daartoe initiatieven van onderop. Bijvoorbeeld de creativiteit van stichtingen zoals E vents4Y ou. * Hoe kijkt het 

college hier tegenaan? 

Tenslotte zien we een ontwikkeling van het OZB tarief die in de huidige begroting erg schoksgewijs verloopt. 

Het lijkt erop dat we nu voor zoet kiezen, terwijl het zuur, namelijk 10%  verhoging in 2018 , er toch aankomt. 

Het CDA kiest liever voor de weg van de geleidelijkheid en roept het college dan ook op om deze stijging te 

middelen. Ons voorstel is om de komende 4 jaar een jaarlijkse verhoging van 6 %  door te voeren. Op deze wijze 

kunnen we dan eerder anticiperen op de hiervoor genoemde risico' s, welke we niet moeten 

onderschatten.  Wanneer we de genoemde OZB verhoging hanteren, creëren we tot en met 2018  zelfs 2%  

extra ruimte. Deze kunnen we gebruiken als extra voorziening voor onze kwetsbare inwoners, zodat niemand 

buiten de boot valt. Hoe kijken de overige fracties hier tegen aan? 

Beste college, de komende periode laat het CDA er geen gras over groeien. We realiseren ons dat het af en toe 

“gewoon anders” zal moeten, maar we hebben er alle vertrouwen in dat we dit ook “gewoon samen” gaan 

doen!  

 

Ik dank u voor uw aandacht. 

 

3 November 2014, 

 

Fractie CDA Beesel-Reuver-Offenbeek,    Fractievertegenwoordigers, 

L ou Cremers       Ron E ijkelenberg 

Will Killaars       Martin van der Avoort 

J eanne Roelofs       L eila Zariouh 

Cis Bongers       Anouk Huijs 

 

 

 

 

 

*)  De CDA-fractie behoudt zich het recht voor om amendementen en moties in te dienen voor de gehele 

begroting. 


